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Vid Nacka kommunfullmäktiges sammanträde den 31 januari 2011, klockan 18.00 – 

22.30 i Filmstaden Sickla närvarade och tjänstgjorde ledamöter och ersättare enligt ned-

an.  

Teckenförklaring 

X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 

- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 

T Markerar ersättare som tjänstgjort 

N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 

Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen antecknas under vilka 

paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort det under hela sammanträdet. 

 

Ledamöter X/-  Ersättare T/N  

Moderata samlingspartiet (M) 

Erik Langby  X  Susann Markow T  

Eva Öhbom Ekdahl X  Pernilla Hsu T  

Mats Gerdau X  Mikael Östlund -  

Cathrin Bergenstråhle X  Lennart Bergh T  

Linda Norberg X  Margareta Hjelmstad T  

Ingegerd Thorngren X  Björn Sandström T  

Tobias Nässén -  Petter Larsson T  

Ylva Sandström X  Micael Tyberg -  

Christian Glaumann -  Danuta Knapp T  

Mikael Sandström -  Anders Bruhn N  

Lotta Riedel X  Christer Lydig N  

Annika Jung Backman X  Henrik Barck N  

Magnus Bergman -  Helene Skantze N  

Eva Närvä Eickenrodt X  Magnus Plathin-Sturaeus N  

Lars Berglund X  Johan Hiller N  

Peter Zethreus X     

Joanna Ljunggren X     

Magnus Wakander -     

Astrid Grufman X     

Nicole Bistoletti X     

Vilma Mori Aguilar -     

Lars Stenholm X     

Gunilla Elmberg X     

Börje Wessman X     

Ann Hafström X     

Eric Lindahl X     

Åsa Löfvendahl -     

Anna Trygg X     

Richard Wendt X     
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Folkpartiet liberalerna (FP)  

Stefan Saläng  X  Kurt Björkholm -  

Gunilla Grudevall-Steen X  Anna-Karin Boréus T  

Monica Brohede Tellström   X  Mohammad Noori T Tom tollare 

Lennart Nilsson X  Gertrud Lindgren -  

Anne Skoogh X     

Mats Granath -     

Martin Ingels -     

Centerpartiet (C) 

Leif Holmberg -  Mia Wallgren T  

Hans Peters X   Ingmar Sahlgren N  

Kristdemokraterna (KD) 

Jan-Eric Jansson X  Anders Tiger -  

Karin Teljstedt X  Anna-Lena S Helges-

son 

N  

Arbetarpartiet – Socialdemokraterna (S) 

Gunnel Nyman Gräff  X  Tuija Meisaari-Polsa T   

Josef Tekle -  Ola Karlsson N  

Anders Selin X  Susanne Ekblom N  

Zakia Mirza X  Aqil Kahn -  

Mattias Qvarsell X  Frida Nordström -  

Ingela Birgersson X  Shiva Bahrami N  

Kaj Nyman X     

Pyret Due Hedlund X     

Emil Claesson X     

Hedda Nyman X     

Hans-Åke Donnersvärd X     

Miljöpartiet de gröna (MP)    Malin Persson  

Sidney Holm X  Kerstin Nöre Söderbaum  T Tom § 8 

Brita Ström X  Magnus Söderström -  

Max Jönsson X  Elisabeth Karlsson N   

Gudrun Hubendick - From § 9    

Per Chrisander X     

Nackalistan (NL) 

Christina Ståldal X  Kerstin Barve T   

Mansour Rahimi -  Johan Kjellman N   

Mikael Carlsson X     

Vänsterpartiet (V) 

Rolf Wasteson X  Hediye Güzel -  

Agneta Johansson X  Lars Örback T   
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Utses att justera Eva Närvä Eickenrodt och Hans-Åke Donnersvärd 

   

Justeringens 

plats och tid 

 Stadsledningskontoret den 7 februari 2011 klockan 13.30 

   

Paragrafer  § 1-56 

 

   

   

Underskrifter   

   

 Sekreterare  

  …………………………………………………………… 

  Helena Meier 

   

   

 Ordförande  

  …………………………………………………………… 

  Mats Gerdau 

   

   

 Justerande  

  …………………………………………  …………………………………………… 

  Eva Närvä Eickenrodt Hans-Åke Donnersvärd 

   

   

 

 

 

 

 

BEVIS om ANSLAGSDAG 

 

Kommunfullmäktiges protokoll är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom an-

slag. 

 

Sammanträdesdatum 31 januari 2011 

Anslaget sätts upp 8 februari 2011 

Anslaget tas ned 2 mars 2011 

Förvaringsplats för protokollet Nacka Stadshus 

Underskrift  

………………………………………………… 

 Liselotte Lexén  
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§ 1  
 

Protokolljusterare 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att uppdra åt Eva Närvä Eickenrodt och Hans-Åke Don-

nersvärd att jämte ordföranden justera protokollet. Justeringen äger rum den 7 februari 

2011 klockan 13.30 på stadsledningskontoret. 

 

 

- - - - -  
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§ 2 Dnr KFKS 2011/14-314 
 

Snöröjning i Saltsjöbaden 
Interpellation den 13 december 2010 av Zakia Mirza och Ingela Birgersson 

(S) 

 

Beslut 

Interpellationen anses besvarad. 

 

 

Interpellation .................................................................................................. Bilaga 152/a 

Interpellationssvar.......................................................................................... Bilaga 152/b 

 

- - - - - 
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§ 3 Dnr KFKS 2011/17-001 
 

Antal ledamöter i nämnder och styrelser 
Interpellation den 13 december 2010 av Kerstin Nöre Söderbaum (NL) 

 

Beslut 

Interpellationen anses besvarad. 

 

Interpellation .................................................................................................. Bilaga 154/a 

Interpellationssvar.......................................................................................... Bilaga 154/b 

 

Protokollsanteckning  

Kerstin Nöre Söderbaum lät anteckna följande. 

 

”Dessvärre vill inte Erik Langby svara på de frågor som ställs i interpellationen och har 

inte ens givit tjänstemännen i uppdrag att ta fram svar. Frågorna i interpellationen är ett 

sätt att lyfta fram vad den kommunala demokratin i Nacka kostar och också att se var 

brister finns i majoritetens utformning av styrelse, nämnder och råd mm. Enligt min 

bedömning kan just ersättningar till majoriteten och oppositionen ge en bild av hur de-

mokratin i Nacka fungerar. Moderaterna har gått tillbaka i det senaste valet. De gröna 

partierna har gått framåt, miljöpartiet, liksom Nackalistan m fl. Hur kommer medbor-

garnas röster i valet till uttryck i majoritetens/moderaternas nya organisation?  

 

De främsta bristerna är enligt min mening dels att alla partier inte har fått platser i alla 

nämnder, dels att majoriteten inrättat ytterligare två halvtids kommunalråd, se nedan, 

istället för att utöka nämnderna med 1+1 plats för ordinarie och ersättare plus att man 

borde göra naturreservatsnämnden lika stor som miljö- och stadsbyggnadsnämnden. På 

vilket sätt följer majoriteten sina deviser ’öppenhet och mångfald’? 

 

Jag bifogar en separat bilaga med uppgifter om ersättningar till Nackas politiker under 

åren 2006 till 2011 och hoppas att min protokollsanteckning med bilaga går att läsa i 

fullmäktiges protokoll, också på Nackas hemsida. ” 

 

- - - - - 
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§ 4 Dnr KFKS 2011/16-630 
 

Livskunskap i skolan 
Interpellation den 13 december 2010 av Agneta Johansson (V) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Interpellation .................................................................................................. Bilaga 155/a 

Interpellationssvar.......................................................................................... Bilaga 155/b 

 

- - - - - 
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§ 5 Dnr KFKS 2011/15-532 
 

Saltsjöbanans utveckling 
Interpellation den 13 december 2010 av Christina Ståldal (NL) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Interpellation .................................................................................................. Bilaga 149/a 

Interpellationssvar.......................................................................................... Bilaga 149/b 

 

- - - - - 
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§ 6 Dnr KFKS 2011/12-231 
 

Fastighetsreglering inom detaljplanen på Älgö 
Interpellation den 13 december 2010 av Kerstin Nöre Söderbaum (MP) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Interpellation .................................................................................................. Bilaga 150/a 

Interpellationssvar.......................................................................................... Bilaga 150/b 

 

- - - - - 
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§ 7 Dnr KFKS 2011/13-321 
 

Byggrätter på Älgö 
Interpellation den 13 december 2010 av Kerstin Nöre Söderbaum (MP) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Interpellation .................................................................................................. Bilaga 151/a 

Interpellationssvar.......................................................................................... Bilaga 151/b 

 

- - - - - 
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§ 8 Dnr KFKS 2011/18-732 
 

Nattlig omsorg om demenssjuka 
Interpellation den 13 december 2010 av Gunnel Nyman Gräff och Hans-Åke 

Donnersvärd (S) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Interpellation .................................................................................................. Bilaga 153/a 

Interpellationssvar.......................................................................................... Bilaga 153/b 

 

- - - - - 
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§ 9 Dnr KFKS 2010/530-113 
 

Ny ersättare (S) i kommunfullmäktige 
 

Länsstyrelsen har utsett Shiva Bahrami till ny ersättare i kommunfullmäktige. 

 

- - - - - 
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§ 10 Dnr KFKS 2010/530-113 
 

Val av nämndemän för tjänstgöring i Nacka tingsrätt för 

perioden 2011-2014; 2 för Centerpartiet och 2 för Nacka-

listan 
 

Beslut 

Till rubricerade uppdrag väljs 

 

Mia Wallgren (C) 

Leif Holmberg (C) 

Staffan Waerndt (NL) 

Kerstin Barve (NL) 

 

- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 11 Dnr KFKS 2010/530-113 
 

Val av 4 gode män enligt fastighetsbildningslagen för pe-

rioden 2011-2014 
 

Beslut 

Till rubricerade uppdrag väljs 

 

Anders Selin (S)  

Kaj Nyman (S)  

Margareta Ullhammar  (FP) 

 

Val av en ytterligare god man bordläggs. 

 

- - - - - 
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Justerandes signatur 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 12 Dnr KFKS 2010/530-113 
 

Val av 1 ersättare (FP) till förbundsdirektionen för Söder-

törns brandförsvarsförbund 
 

Beslut 

Till rubricerat uppdrag väljs Gunilla Grudevall Steen. 

 

- - - - - 
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Justerandes signatur 
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|             |             |             | 
|             |             |             | 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 13 Dnr KFKS 2010/530-113 
 

Val av styrelse för Nacka Stadshus AB för tiden från ordi-

narie bolagsstämma 2011 t.o.m. ordinarie bolagsstämma 

2012 
 

Beslut 

Till rubricerade uppdrag väljs 

 

Ledamöter 

Erik Langby  (M) 

Eva Öhbom Ekdahl  (M) 

Stefan Saläng  (FP) 

Hans Peters  (C) 

Jan-Eric Jansson  (KD) 

Hans Åke Donnersvärd  (S) 

Maria Fridstjerna  (S) 

 

Ersättare 

Cathrin Bergenstråhle  (M) 

Linda Norberg  (M) 

Monica Brohede Tellström (FP)  

Leif Holmberg  (C) 

Anders Tiger  (KD) 

Sidney Holm  (MP) 

Rolf Wasteson (V)  

 

- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 14 Dnr KFKS 2010/530-113 
 

Val av en deltidsengagerad förtroendevald (MP) fr o m 1 

februari 2011 t o m 31 december 2014 
 

Beslut 

Till rubricerat uppdrag väljs Sidney Holm (MP). 

 

 

 

 

- - - - - 
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§ 15 Dnr KFKS 2010/530-113 
 

Val av ordförande, 1:e vice ordförande och 2:e vice ordfö-

rande för Nacka Stadshus AB för tiden från ordinarie bo-

lagsstämma 2011 t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2012 
 

Beslut 

Till rubricerade uppdrag väljs 

 

Erik Langby ordförande (M) 

Stefan Saläng  1:e v ordförande (FP) 

Hans-Åke Donnersvärd 2:e v ordförande (S) 

 

- - - - - 
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Justerandes signatur 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 16 Dnr KFKS 2010/530-113 
 

Val av 7 lekmannarevisor för Nacka Stadshus AB för peri-

oden 2011-2014 
 

Beslut 

Till rubricerade uppdrag väljs 

 

Birger Berggren (M) 

Anders Lundqvist (M) 

Birgitta Westman (FP) 

Kerstin Malmström (C) 

Christer Wahlgren (KD) 

Yvonne Wessman (S) 

Henrik Sundström (MP) 

 

- - - - - 
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Justerandes signatur 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 17 Dnr KFKS 2010/530-113 
 

Val av styrelse för Nacka Energi AB för tiden från ordina-

rie bolagsstämma 2011 t.o.m. ordinarie bolagsstämma 

2012 
 

Beslut 

Till rubricerade uppdrag väljs 

 

Ledamöter 

Ann Ahlberg  (M) 

Marianne Flink  (M) 

Christer Lydig  (M) 

Göran Fredriksson  (FP) 

Håkan Ekengren  (C) 

Khashayar Farmanbar  (S) 

Birgitta Nordström  (S) 

 

Ersättare 

Michael Östlund (M) 

John Wallmark (M)  

Margareta Nygren  (FP) 

Mia Wallgren (C) 

Rolf Karlsson (KD) 

Seth Jonsson (MP) 

Rolf Wasteson (V)  

 

- - - - - 
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Justerandes signatur 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 18 Dnr KFKS 2010/530-113 
 

Val av ordförande, 1:e vice ordförande och 2:e vice ordfö-

rande för Nacka Energi AB för tiden från ordinarie bolags-

stämma 2011 t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2012 
 

Beslut 

Till rubricerade uppdrag väljs 

 

Ann Ahlberg ordförande (M) 

Göran Fredriksson 1:e v ordförande (FP) 

Khashayar Farmanbar 2:e v ordförande (S)  

 

- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 19 Dnr KFKS 2010/530-113 
 

Val av 7 lekmannarevisor för Nacka Energi AB för perio-

den 2011-2014 
 

Beslut 

Till rubricerade uppdrag väljs 

 

Birger Berggren (M) 

Anders Lundqvist (M) 

Birgitta Westman (FP) 

Kerstin Malmström (C) 

Christer Wahlgren (KD) 

Yvonne Wessman (S) 

Henrik Sundström (MP) 

 

- - - - - 
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Justerandes signatur 
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|             |             |             | 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 20 Dnr KFKS 2010/530-113 
 

Val av styrelse för Nysätra Fastighets AB för tiden från 

ordinarie bolagsstämma 2011 t.o.m. ordinarie bolags-

stämma 2012 
 

Beslut 

Till rubricerade uppdrag väljs 

 

Ledamöter 

Erik Langby  (M) 

Eva Öhbom Ekdahl  (M) 

Stefan Saläng  (FP) 

Hans Peters  (C) 

Jan-Eric Jansson  (KD) 

Hans Åke Donnersvärd  (S) 

Maria Fridstjerna  (S) 

 

Ersättare 

Cathrin Bergenstråhle  (M) 

Linda Norberg  M 

Monica Brohede Tellström (FP)  

Leif Holmberg  (C) 

Anders Tiger  (KD) 

Sidney Holm  (MP) 

Rolf Wasteson (V) 

 

- - - - - 
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Justerandes signatur 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 21 Dnr KFKS 2010/530-113 
 

Val av ordförande, 1:e vice ordförande och 2:e vice ordfö-

rande för Nysätra Fastighets AB för tiden från ordinarie 

bolagsstämma 2011 t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2012 
 

Beslut 

Till rubricerade uppdrag väljs 

 

Erik Langby ordförande (M) 

Stefan Saläng 1;e v ordförande (FP) 

Hans-Åke Donnersvärd 2:e v ordförande (S) 

 

- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 22 Dnr KFKS 2010/530-113 
 

Val av 7 lekmannarevisor för Nysätra Fastighets AB för 

perioden 2011-2014 
 

Beslut 

Till rubricerade uppdrag väljs 

 

Birger Berggren (M) 

Anders Lundqvist (M) 

Birgitta Westman (FP) 

Kerstin Malmström (C) 

Christer Wahlgren (KD) 

Yvonne Wessman (S) 

Henrik Sundström (MP) 

 

- - - - - 
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Justerandes signatur 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 23 Dnr KFKS 2010/530-113 
 

Begäran om entledigande som ersättare i Naturreser-

vatsnämnden (M) samt val av ny ersättare för tiden intill 

utgången av december 2011 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 

 

Kommunfullmäktige beviljar Tomas Borg begäran om entledigande.  

 

Som ny ledamot väljs Daniel Claesson, Elinhillsvägen 7 132 48 Saltsjö-Boo. 

 

Notering 

Samtliga beslut i ärendet var eniga. 

- - - - - 
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§ 24 Dnr KFKS 2010/530-113 
 

Begäran om entledigande som ersättare i Naturreser-

vatsnämnden (MP) samt val av ny ersättare för tiden intill 

utgången av december 2011 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 

 

Kommunfullmäktige beviljar Sidney Holms begäran om entledigande.  

 

Som ny ersättare väljs Magnus Söderström, Edinsvägen 10, 5 tr 131 45 Nacka.  

 

Notering 

Samtliga beslut i ärendet var eniga. 

 

- - - - - 
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§ 25 Dnr KFKS 2010/530-113 
 

Begäran om entledigande som ledamot i Arbets- och före-

tagsnämnden (MP) samt val av ny ledamot för tiden intill 

utgången av december 2011 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 

 

Kommunfullmäktige beviljar Sidney Holms begäran om entledigande.  

 

Som ny ledamot väljs Roland von Malmborg, Majorsvägen 9 133 34 Saltsjöbaden.  

 

Notering 

Samtliga beslut i ärendet var eniga. 

 

- - - - - 
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§ 26 Dnr KFKS 2010/530-113 
 

Begäran om entledigande som ledamot i Fritidsnämnden 

(MP) samt val av ny ledamot för tiden intill utgången av 

december 2011 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 

 

Kommunfullmäktige beviljar Berit Ståhls begäran om entledigande.  

 

Som ny ledamot väljs Lisskulla Zayane, 1964, Ulvsjövägen 12, 138 33 ÄLTA 

 

Notering 

Samtliga beslut i ärendet var eniga. 

 

- - - - - 
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§ 27 Dnr KFKS 2010/530-113 
 

Begäran om entledigande som ersättare i Tekniska 

nämnden (NL) samt val av ny ersättare för tiden intill ut-

gången av december 2011 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 

 

Kommunfullmäktige beviljar Staffan Waerndts begäran om entledigande.  

 

Som ny ersättare väljs Ann Lepp, Ekallén 1 D 132 46 Saltsjöbaden.  

 

Notering 

Samtliga beslut i ärendet var eniga. 

 

- - - - - 
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§ 28 Dnr KFKS 2010/530-113 
 

Begäran om entledigande som ersättare i Valnämnden 

(NL) samt val av ny ersättare för tiden intill utgången av 

2014 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling. 

 

Kommunfullmäktige beviljar Bosse Ståldals begäran om entledigande. Som ny ersättare 

väljs Mikael Carlsson, Ormingeringen 75, nb 132 33 Saltsjö-Boo 

 

Notering 

Samtliga beslut i ärendet var eniga. 

 

- - - - - 
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§ 29 Dnr KFKS 2010/530-113 
 

Avsägelse av del av arvode för deltidsengagerad förtro-

endevald samt val av nya deltidsengagerade förtroende-

valda (NL) 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet till behandling 

 

Kommunfullmäktige beviljar begäran om delentledigande från Christina Ståldal, Ann 

Lepp och Mikael Carlsson, så att det arvode om 110 700 kronor för deltidsengagerad 

förtroendevald som Nackalistan har rätt till fördelas enligt följande, från och med den 1 

februari 2011. 

 

Christina Ståldal 25 procent 

Johan Kjellman 15 procent 

Kerstin Barve 15 procent 

Ann Lepp 25 procent 

Staffan Waerndt 10 procent 

Mikael Carlsson 10 procent 

 

Notering 

Samtliga beslut i ärendet var eniga. 

 

- - - - - 
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§ 30 Dnr KFKS 2010/530-113 
 

Avsägelse av del av tjänst som gruppledare (MP) 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beviljar Sidney Holms begäran om entledigande av 25 procent av 

hans 75 procentiga uppdrag som gruppledare. Brita Ström väljs som gruppledare för 

ytterligare 25 procent. 

 

---- 
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§ 31 Dnr KFKS 2009/126-050 
 

Exploateringsavtal för del av Tollare, fastigheten 1:16 

m.fl., Tollare strand – delplan 2- i Boo 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige godkänner exploateringsavtalet. 

 

Ärendet 

Nacka kommun och NCC Construction Sverige AB tecknade 2007 ett ram- och detalj-

planeavtal avseende Tollareområdet. Detaljplaneringen har uppdelats i flera detaljpla-

ner, där den tredje planen, Tollare 2, nu är aktuell för antagande. Föreliggande exploate-

ringsavtal är ett trepartsavtal där NCC Construction Sverige AB är exploatör och svarar 

för exploateringen och samtliga åtaganden som har med allmänna anläggningar att göra 

och där NCC AB är part i egenskap av ägare till den mark som överlåts till kommunen.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 25 oktober 2010 § 206 ............................................ Bilaga 118/a 

Exploateringsenheten 30 september 2010, rev 12 oktober 2010 ................. Bilaga 118/b  

Exploateringsavtal ....................................................................................... Bilaga 118/c 

Bilagor ......................................................................................................... Bilaga 118/d 

Kommunstyrelsen den 10 januari 2011 § 4 ................................................. Bilaga 118/e 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 21 december 2010 .................. Bilaga 118/f 

Kommunfullmäktige den 13 december 2010 § 264 .................................... Bilaga 118/g 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 10 januari 2011 § 4 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att godkänna exploateringsavtalet. 

 

Kommunstyrelsen uppdrog åt stadsledningskontoret att göra en genomgång av frågorna 

rörande de framtida ansvarsförhållandena avseende eventuella återstående problem 

kring fibersedimenten, som kan uppstå efter den tioåriga kontrollperioden som före-

skrivs i miljödomen. Genomgången återrapporteras under våren 2011. 

 

Beslut i kommunfullmäktige den 13 december 2010 § 264 

Med stöd av reglerna i 5 kap 36 § kommunallagen återremitterades ärendet enligt föl-

jande. 

1. 

a) Försöka komma överens med byggherren om en andel hyresrätter i området 

b) Klara ut hur ansvaret ska fördelas när det gäller bottensedimenten i vattnet utanför 

pappersbruket 

c) Se över utbredningen västerut än en gång. 

2. 

Kompletterande redovisning av  



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 39 (80) 

 Kommunfullmäktige  

 31 januari 2011 

 

 
Justerandes signatur 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
 

Utdragsbestyrkande 

 

a) antalet hyresrätter inom Tollare Strand och övriga detaljplaner inom Tollare-

området 

b) riskerna vid senare övertagande av skötselansvaret för övertäckningen av fiberban-

kerna inom vattenområdet 

c) områdets bredbandsförsörjning 

3. 

a) Ställa krav på högsta möjliga energieffektivitet för nya byggnader i enlighet med 

kommunens strategi och se över om man inte kan ställa krav på ett högsta parker-

ingstal.  

b) Reglera i avtalet att minst 30 % av bostäderna ska utgöras av hyresrätter 

 

Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson och Erik Langby, 

bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Kaj Nyman yrkade i första hand att ärendet skulle återremitteras enligt följande: 

 Antalet hyresrätter är för lågt. 

 Ansvaret för kvicksilvret i bottensedimentet inte är tillfredställande löst. 

 Energiförbrukningen är för hög enligt miljöstyrningsrådets krav.  

 Ärendet behöver genomarbetas för att bättre tillgodose kommunfullmäktiges 

synpunkter och krav. 

 I andra hand yrkade han avslag på kommunstyrelsens förslag. I dessa yrkanden instäm-

de Ingela Birgersson, Christina Ståldal, Rolf Wasteson, Sidney Holm, Per Chrisander 

och Max Jönsson. 

 

Stefan Saläng yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag med den ändringen att § 5 

stycke 3 i exploateringsavtalet skulle ha följande lydelse (ändring med kursiv stil): 

”Kommunen ska överta hela vattenområdet. Ingen köpeskilling ska betalas för området. 

Särskilt avtal om överlåtelse av vattenområdet upprättas när alla anläggningar utmed 

stranden samt bron är färdigställda och överlämnade till kommunen. Fastighetsägaren 

kvarstår som ägare av vattenområdet till dess överenskommelse med kommunen träffats 

om det framtida ansvaret för anläggningen för att hålla fibersedimenten på plats enligt 

vattendomen.”  

 

Jan-Eric Jansson och Erik Langby yrkade avslag på Stefan Salängs ändringsyrkande. 

 

Max Jönsson yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson, att ärendet skulle återre-

mitteras för följande åtgärder. 

 Utarbetande av en oberoende konsultrapport. 

 Upprättande av totalkalkyl av NCC:s uppskattade vinst för att säkerställa balan-

serad förhandling.  
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Beslutsgång 

Ordföranden ställde proposition på Kaj Nymans yrkande om återremiss och fann att det 

hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 37 röster mot 

Kaj Nymans yrkande och 22 röster för det. Kommunfullmäktige hade således avslagit 

Kaj Nymans yrkande. Två ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista 1 ............................................................................................ Bilaga 118/h 

 

Ordföranden ställde därefter proposition på Max Jönssons yrkande om återremiss och 

fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 

38 röster mot Max Jönssons yrkande och 21 röster för det. Kommunfullmäktige hade 

således avslagit Max Jönssons yrkande. Två ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista 2 ............................................................................................ Bilaga 118/i 

 

Ordföranden ställde så proposition på Cathrin Bergenstråhles yrkande om bifall till 

kommunstyrelsens förslag mot Kaj Nymans andrahandsyrkande om avslag på detsamma 

och fann att Cathrin Bergenstråhles yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verk-

ställdes. Vid voteringen avgavs 37 röster för Bergenstråhles yrkande och 22 röster för 

Nymans yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Cathrin Bergenstråhles yr-

kande. Två ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista 3 ............................................................................................ Bilaga 118/j 

 

Ordföranden ställde så proposition på Jan-Eric Jansson yrkande om avslag på Stefan 

Salängs ändringsyrkande mot Stefan Salängs yrkande om bifall till det och fann att 

Cathrin Bergenstråhles yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid 

voteringen avgavs 42 röster för Bergenstråhles yrkande och 17 röster för Salängs yrkan-

de. Kommunfullmäktige hade således bifallit Cathrin Bergenstråhles yrkande. Två le-

damöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista 4 ............................................................................................ Bilaga 118/k 

 

Reservationer 

Kaj Nyman anmälde att Socialdemokraternas fullmäktigegrupp reserverade sig mot be-

slutet. 
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Christina Ståldal anmälde att Nackalistans fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslu-

tet. 

 

Rolf Wasteson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslu-

tet. 

 

Sidney Holm anmälde att miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 

och ingav följande. 

 

”Vi i Miljöpartiet reserverar oss mot beslutet att anta exploateringsavtal och detaljplan i 

dess nuvarande utformning. Vi förväntade oss att ärendena efter att de återremitterats 

från kommunfullmäktige, skulle ha genomarbetats för att tillgodose åtminstone en del 

av kommunfullmäktiges synpunkter och krav. Vi tycker det är nonchalant att inte ta till 

sig någonting av det vi i oppositionen framfört, utan bara skicka tillbaka samma detalj-

plan och exploationsavtal med vändande post. Vi reserverar oss mot: Att man inte brytt 

sig om att 10 % av nackaborna blir av med sitt enda sammanhängande naturområde ge-

nom att inte förändra någon del i utbredningen av exploateringen. Att man blundar för 

Skogsstyrelsens påpekande om att stora delar av Tollare, har mycket höga naturvärden 

och bör därför undantas från exploatering. Att man inte i avtalsform försöker verka för 

fler hyresrätter då en majoritet av partierna i fullmäktige vill verka för att det byggs fler 

hyresrätter. Att energikraven är alltför lågt ställda och inte ens når upp till Miljöstyr-

ningsrådets rekommenderade minimikrav. Att man inte har analyserat hur stor vinsten 

för NCC är vid en exploatering och därför inte kan föra en meningsfull förhandling om 

villkor i exploateringsavtal. Att man stöder sig på en konsultstudie om miljöskul-

den/miljörisken gjord av en konsult betald av NCC. Det föreligger därmed en direkt 

intressekonflikt och studien är otjänlig som beslutsunderlag. Att man ämnar ingå explo-

ateringsavtal innan en utredning av miljöskulden/miljörisken görs och därmed försaka 

kommunens förhandlingsposition gentemot NCC och defakto därmed låta kommunen 

överta ansvaret för miljöskulden/miljörisken. Att man hävdar att föroreningarna inte är 

NCCs ansvar. Tollareområdet köptes till ett pris som diskonterade miljörisken. Därmed 

är otillbörligt att man låter NCC avhända sig risken. Att man helt barockt låter påskina 

att miljödomen och miljöbalken på något sätt skulle medföra att kommunen skall ta 

ansvaret för miljöskulden/miljörisken. Att man tar beslut på rent ideologisk bas utan 

relevant analys och utan tillstymmelse till professionell förhandling” 

 

Protokollsanteckningar 

Hans Peters lät anteckna följande till protokollet. 

 

”Centerpartiet vill utveckla och bevara Nackas gröna lungor. Vi vet att närheten till 

grönområden är viktigt för människors hälsa och välbefinnande. Vi vill investera i 

kommunens grönytor och skapa nya naturreservat för att skydda Nackabornas strövom-

råden från exploatering.  
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Centerpartiet har inte varit med i Miljö- och stadsbyggnadsnämnden under de två före-

gående mandatperioderna (2003-2010) när planerna för Tollare har utformats. Vi har 

därmed inte kunnat påverka utformningen av detaljplanen.  

 

Hade Centerpartiet varit med i arbetet hade vi arbetat för en lägre exploatering av Tolla-

reområdet, där fokus hade varit på redan ianspråktagen mark. 

 

Vi hade verkat för en annan avgränsning mellan exploatering och naturreservatet så att 

mer av naturmarken skulle lämnas orörd. Det gäller exempelvis i områdets sydvästra del 

utmed krönet av Tollareberget. Även i den östra delen av planen kunde avgränsningen 

till naturmark gjorts annorlunda så att mer av nyckelbiotoper kunnat bevaras. Vi har 

även frågetecken kring hur strandskyddet har hanterats utifrån att hela området har haft 

300 meters strandskydd.” 

 

Stefan Saläng lät anteckna följande till protokollet för Folkpartiets fullmäktigegrupp. 

 

”Redan i samband med att ram- och detaljplaneavtalet ingicks med NCC år 2007 fram-

förde Folkpartiet uppfattningen att antalet hyresrätter inom hela området borde ökas 

väsentligt med målet att en tredjedel skulle bli hyresrätter. Den redovisning som kom-

munstyrelsen nu lämnat med anledning av återremissen är ett fall framåt. Folkpartiet står 

dock fast vid att antalet hyresrätter i Tollare-området måste bli fler.  

 

Beskedet efter återremissen, att bredbandsförsörjningen i det nya bostadsområdet pro-

jekteras som ett oberoende områdesnät, är ett viktigt och välkommet klarläggande. Från 

Folkpartiets sida hade vi dock föredragit att detta åtagande intagits i exploateringsavta-

let. Vi utgår också från att kanalisationen till området kommer att grundas på markavtal 

med kommunen. Allt detta är viktiga krav för att åstadkomma en väl fungerande kon-

kurrens på marknaden och valfrihet för slutkunderna. 

 

Frågan om hur skötselansvaret för anläggningen i vattenområdet ska hanteras, regleras 

inte det beslutade avtalet för Tollare Strand. Det är enligt vår uppfattning inte rimligt att 

kommunen - lika litet som de blivande bostadsrättsföreningarna - övertar risken för 

kompletterande åtgärder när gällande, tidsbegränsade miljötillstånd löpt ut. Vi anser att 

ansvaret för övertäckningen av de fiberbanker, som innehåller kvicksilver, ska kvarstå 

på exploatören till dess ansvarsfrågan klarats ut .”  

 

Jan-Eric Jansson och Cathrin Bergenstråhle lät gemensamt anteckna följande till pro-

tokollet för Kristdemokraternas och Moderaternas fullmäktigegrupper. 

 

”Under åren 1922 till 1964 förorenades Lännerstasundet av Tollare pappersbruk. Det 

skedde helt lagenligt, men var miljömässigt helt förkastligt vet vi nu i efterhand. Resul-

tatet blev ett av Stockholmstraktens mest förorenade områden. 
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Vem ska ta ansvar och i den utsträckning det går rensa upp efter denna miljöförorening, 

när pappersbruket lagts ner för ett halvt sekel sedan och dess intressenter då förlorat 

stora pengar på nedläggningen? Självklart ska svensk lag gälla i form av Miljöbalken 

m.fl. lagar. 

 

Efter åratal av utredningar med den bästa miljöexpertis som gått att hitta kunde så små-

ningom en miljödom klara ut vad som gäller och varken exploatör, Nacka kommun eller 

annan berörd intressent, har kunnat se något fel i vad miljödomen kommit fram till. 

Nacka kommun och exploatören NCC har i ett ramavtal kommit överens om att NCC 

under tio år ska vidta ett antal åtgärder för att förbättra situationen med de kvicksilver-

haltiga fiberbankarna i sjön nedanför pappersbruket. Åtgärder som är definierade av 

Vattendomstolen i vattendomen. 

 

År 2015, när dessa tio år har gått och kontrollprogrammet kan utvärderas, sker en för-

handling om hur fiberbankarna därefter ska hanteras. Om resultatet av NCC:s åtgärder 

inte är acceptabla, får NCC fortsätta att arbeta med området. Om arbetet gått enligt pla-

nerna lösgörs NCC från ansvaret. Bedömningen av resultatet av åtgärderna, görs av en 

opartisk aktör efter besiktning i förhållande till vattendomen. Kommunen tar över ägan-

det av vattenområdet och finner man i framtiden att något ytterligare bör göras så får 

detta hanteras utifrån vilken lagstiftning som då gäller i Sverige.  

 

Enligt vår uppfattning är det naturligt att det riktigt långsiktiga ansvaret för eventuella 

åtgärder, som idag överhuvudtaget inte kan definieras, tas över av offentliga organ ut-

ifrån vid varje tidpunkt gällande lagstiftning. Det är oansvarigt att försöka lägga det på 

de boende eller på privata företag som inte är skyldiga till föroreningen. Ett idag 

påtvingat ansvar för helt odefinierade eventuella åtgärder långt i framtiden skulle själv-

klart på ett olyckligt sätt fördyra bostäderna kopplat till krav på fonderingar eller stora 

försäkringspremier.” 

 

Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistans fullmäktige-

grupp. 

 

”Kommunen och NCC borde ha väntat tills hela överklagandeprocessen var slutförd och 

inte köra på innan allt var klarlagt. Respekten för ett stort antal berörda invånare och 

demokratin hade krävt det. Redan nu är en stor mängd träd nedhuggna i området. NCC 

hade kunnat spara flera grön- och strandområden och 19 fastigheter och fått ett mycket 

mer miljövänligt boende. Södra Boos närnatur kommer att minska med 10% för befolk-

ningen när hela Tollareområdet är utbyggt. Ca 9.000 personer bor söder om motorvägen 

och kommer att beröras av minskningen av naturområden. Nu tar man i alla grönområ-

den för exploatering vilket kommer att inverka negativt på flora och fauna, med unika 

arter och nyckelbiotoper som finns i trakten. Det som kommer att återstå för invånarna i 

området är branta bergsluttningar. Det mesta av dungar, ängar och närliggande skogs-

partier kommer att försvinna. Detta är starten för projektet som kunde ha fått en mer 

miljömedveten inriktning för Nacka kommun såväl som för NCC. Med en annan inrikt-
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ning hade båda parter kunnat få en fjäder i hatten och ändå kunnat genomföra en stor del 

av sina byggplaner. Nu blir det tyvärr inte så vilket är ett dåligt omen för Nackas framti-

da översiktsplan. Man befarar att i fortsättningen när det kommer till ett skarpt läge är 

det miljö- och naturhänsyn som även då kommer att få stryka på foten. Nackalistan mot-

sätter sig den utvecklingen även om vi är positivt inställda till att bebygga på tidigare 

industrimark.” 

 

Kaj Nyman lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraternas fullmäktige-

grupp. 

 

”Vi noterar att majoriteten behandlar de invändningar vi haft lika lättvindigt som van-

ligt. Särskilt allvarligt ser vi på att majoriteten inte tar våra farhågor när det gäller ansva-

ret för fiberbanken på allavar. Den genomgång av ansvarsfrågorna som utlovades i 

kommunstyrelsen är alldeles för svag, samtidigt som den visar att majoriteten inte kän-

ner sig ha fast mark under fötterna i denna fråga. 

 

Vi konstaterar vidare att majoriteten är beredd att ta på sig kostnaderna för fiberbanken 

och låta NCC gå skadeslös från ett eventuellt mycket kostsamt ansvar. 

 

Det är också märkligt att majoritetens företrädare utlovar att ’staten’ ska ta på sig ett 

ansvar för en upprustning av fiberbankarna. Det framgick inte att ”staten” är tillfrågad.” 

 

- - - - - 
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§ 32 Dnr KFKS 2007/490-214 
 

Detaljplan för del av Tollare, fastigheten 1:16 m.fl., Tolla-

re strand – delplan 2- i Boo 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige antar planförslaget. 

 

Ärendet 

Till grund för detaljplaneringen finns ett av kommunstyrelsen i november 2006 godkänt 

program som utgör en del i detaljplaneprocessen och ligger till grund för en etappvis 

detaljplaneläggning och utbyggnad. Föreliggande detaljplan utgör den tredje plan- och 

utbyggnadsetappen inom programområdet.  

 

Förutom varierande typer av bostäder planeras för verksamheter och servicefunktioner 

samt plats för rekreation och friluftsliv. Detaljplanen innebär att all befintlig industribe-

byggelse rivs och ersätts med en ny bebyggelse, bestående av flerbostadshus och grupp-

byggda småhus. Sammantaget medger detaljplanen cirka 450 nya lägenheter i flerbo-

stadshus och cirka 60 lägenheter i småhus. I samband med exploateringen kommer all, 

av den tidigare industriverksamheten, förorenad mark att saneras. Utmed kaj- och 

strandområdet planeras en promenadväg och en gångbro till Mårtens holme.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 25 oktober 2010 § 207 ............................................ Bilaga 119/a 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 22 september 2010 § 266 ............. Bilaga 119/b 

Översikt över kommunala beslut ................................................................. Bilaga 119/c 

Antagandehandling ...................................................................................... Bilaga 119/d 

Kommunstyrelsen den 10 januari 2011 § 5 ................................................. Bilaga 119/e 

Planenhetens tjänsteskrivelse den 21 december 2010 ................................. Bilaga 119/f 

Kommufullmäktige den 13 december 2010 § 265n .................................... Bilaga 119/g 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 10 januari 2011 § 5 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att anta planförslaget. 

 

Beslut i kommunfullmäktige den 13 december 2010 § 265 

Med stöd av reglerna i 5 kap 36 § kommunallagen återremitterades ärendet för att  

a) försöka komma överens med byggherren om en andel hyresrätter i området 

b) klara ut hur ansvaret ska fördelas när det gäller bottensedimenten i vattnet utanför 

pappersbruket 

c) se över utbredningen västerut än en gång 

 

Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson och Erik Langby, 

bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Kaj Nyman yrkade i första hand att ärendet skulle återremitteras enligt följande: 

 Antalet hyresrätter är för lågt. 

 Ansvaret för kvicksilvret i bottensedimentet inte är tillfredställande löst. 

 Energiförbrukningen är för hög enligt miljöstyrningsrådets krav.  

 Ärendet behöver genomarbetas för att bättre tillgodose kommunfullmäktiges 

synpunkter och krav. 

 I andra hand yrkade han avslag på kommunstyrelsens förslag. I dessa yrkanden instäm-

de Ingela Birgersson, Christina Ståldal, Rolf Wasteson, Sidney Holm, Per Chrisander 

och Max Jönsson. 

 

Max Jönsson yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson, att ärendet skulle återre-

mitteras för följande åtgärder. 

 Utarbetande av en oberoende konsultrapport. 

 Upprättande av totalkalkyl av NCC:s uppskattade vinst för att säkerställa balan-

serad förhandling.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde proposition på Kaj Nymans yrkande om återremiss och fann att det 

hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 37 röster mot 

Kaj Nymans yrkande och 22 röster för det. Kommunfullmäktige hade således avslagit 

Kaj Nymans yrkande. Två ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista 1 ............................................................................................ Bilaga 119/h 

 

Ordföranden ställde därefter proposition på Max Jönssons yrkande om återremiss och 

fann att det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 

38 röster mot Max Jönssons yrkande och 21 röster för det. Kommunfullmäktige hade 

således avslagit Max Jönssons yrkande. Två ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista 2 ............................................................................................ Bilaga 119/i 

 

Ordföranden ställde så proposition på Cathrin Bergenstråhles yrkande om bifall till 

kommunstyrelsens förslag mot Kaj Nymans andrahandsyrkande om avslag på detsamma 

och fann att Cathrin Bergenstråhles yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verk-

ställdes. Vid voteringen avgavs 37 röster för Bergenstråhles yrkande och 22 röster för 

Nymans yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Cathrin Bergenstråhles yr-

kande. Två ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 
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Voteringslista 3 ............................................................................................ Bilaga 119/j 

 

Reservationer 

Kaj Nyman anmälde att Socialdemokraternas fullmäktigegrupp reserverade sig mot be-

slutet. 

 

Christina Ståldal anmälde att Nackalistans fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslu-

tet. 

 

Rolf Wasteson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslu-

tet. 

 

Sidney Holm anmälde att miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 

och ingav följande. 

 

”Vi i Miljöpartiet reserverar oss mot beslutet att anta exploateringsavtal och detaljplan i 

dess nuvarande utformning. Vi förväntade oss att ärendena efter att de återremitterats 

från kommunfullmäktige, skulle ha genomarbetats för att tillgodose åtminstone en del 

av kommunfullmäktiges synpunkter och krav. Vi tycker det är nonchalant att inte ta till 

sig någonting av det vi i oppositionen framfört, utan bara skicka tillbaka samma detalj-

plan och exploationsavtal med vändande post. Vi reserverar oss mot: Att man inte brytt 

sig om att 10 % av nackaborna blir av med sitt enda sammanhängande naturområde ge-

nom att inte förändra någon del i utbredningen av exploateringen. Att man blundar för 

Skogsstyrelsens påpekande om att stora delar av Tollare, har mycket höga naturvärden 

och bör därför undantas från exploatering. Att man inte i avtalsform försöker verka för 

fler hyresrätter då en majoritet av partierna i fullmäktige vill verka för att det byggs fler 

hyresrätter. Att energikraven är alltför lågt ställda och inte ens når upp till Miljöstyr-

ningsrådets rekommenderade minimikrav. Att man inte har analyserat hur stor vinsten 

för NCC är vid en exploatering och därför inte kan föra en meningsfull förhandling om 

villkor i exploateringsavtal. Att man stöder sig på en konsultstudie om miljöskul-

den/miljörisken gjord av en konsult betald av NCC. Det föreligger därmed en direkt 

intressekonflikt och studien är otjänlig som beslutsunderlag. Att man ämnar ingå explo-

ateringsavtal innan en utredning av miljöskulden/miljörisken görs och därmed försaka 

kommunens förhandlingsposition gentemot NCC och defakto därmed låta kommunen 

överta ansvaret för miljöskulden/miljörisken. Att man hävdar att föroreningarna inte är 

NCCs ansvar. Tollareområdet köptes till ett pris som diskonterade miljörisken. Därmed 

är otillbörligt att man låter NCC avhända sig risken. Att man helt barockt låter påskina 

att miljödomen och miljöbalken på något sätt skulle medföra att kommunen skall ta 

ansvaret för miljöskulden/miljörisken. Att man tar beslut på rent ideologisk bas utan 

relevant analys och utan tillstymmelse till professionell förhandling.” 

 

Protokollsanteckningar 

Hans Peters lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiets fullmäktigegrupp. 
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”Centerpartiet vill utveckla och bevara Nackas gröna lungor. Vi vet att närheten till 

grönområden är viktigt för människors hälsa och välbefinnande. Vi vill investera i 

kommunens grönytor och skapa nya naturreservat för att skydda Nackabornas strövom-

råden från exploatering.  

 

Centerpartiet har inte varit med i Miljö- och stadsbyggnadsnämnden under de två före-

gående mandatperioderna (2003-2010) när planerna för Tollare har utformats. Vi har 

därmed inte kunnat påverka utformningen av detaljplanen.  

 

Hade Centerpartiet varit med i arbetet hade vi arbetat för en lägre exploatering av Tolla-

reområdet, där fokus hade varit på redan ianspråktagen mark. 

 

Vi hade verkat för en annan avgränsning mellan exploatering och naturreservatet så att 

mer av naturmarken skulle lämnas orörd. Det gäller exempelvis i områdets sydvästra del 

utmed krönet av Tollareberget. Även i den östra delen av planen kunde avgränsningen 

till naturmark gjorts annorlunda så att mer av nyckelbiotoper kunnat bevaras. Vi har 

även frågetecken kring hur strandskyddet har hanterats utifrån att hela området har haft 

300 meters strandskydd.” 

 

Stefan Saläng lät anteckna följande till protokollet för Folkpartiets fullmäktigegrupp. 

 

” Redan i samband med att ram- och detaljplaneavtalet ingicks med NCC år 2007 fram-

förde Folkpartiet uppfattningen att antalet hyresrätter inom hela området borde ökas 

väsentligt med målet att en tredjedel skulle bli hyresrätter. Den redovisning som kom-

munstyrelsen nu lämnat med anledning av återremissen är ett fall framåt. Folkpartiet står 

dock fast vid att antalet hyresrätter i Tollare-området måste bli fler.  

 

Beskedet efter återremissen, att bredbandsförsörjningen i det nya bostadsområdet pro-

jekteras som ett oberoende områdesnät, är ett viktigt och välkommet klarläggande. Från 

Folkpartiets sida hade vi dock föredragit att detta åtagande intagits i exploateringsavta-

let. Vi utgår också från att kanalisationen till området kommer att grundas på markavtal 

med kommunen. Allt detta är viktiga krav för att åstadkomma en väl fungerande kon-

kurrens på marknaden och valfrihet för slutkunderna. 

 

Frågan om hur skötselansvaret för anläggningen i vattenområdet ska hanteras, regleras 

inte det beslutade avtalet för Tollare Strand. Det är enligt vår uppfattning inte rimligt att 

kommunen - lika litet som de blivande bostadsrättsföreningarna - övertar risken för 

kompletterande åtgärder när gällande, tidsbegränsade miljötillstånd löpt ut. Vi anser att 

ansvaret för övertäckningen av de fiberbanker, som innehåller kvicksilver, ska kvarstå 

på exploatören till dess ansvarsfrågan klarats ut .  

 

Jan-Eric Jansson och Cathrin Bergenstråhle lät gemensamt anteckna följande till pro-

tokollet för Kristdemokraternas och Moderaternas fullmäktigegrupper. 
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”Under åren 1922 till 1964 förorenades Lännerstasundet av Tollare pappersbruk. Det 

skedde helt lagenligt, men var miljömässigt helt förkastligt vet vi nu i efterhand. Resul-

tatet blev ett av Stockholmstraktens mest förorenade områden. 

 

Vem ska ta ansvar och i den utsträckning det går rensa upp efter denna miljöförorening, 

när pappersbruket lagts ner för ett halvt sekel sedan och dess intressenter då förlorat 

stora pengar på nedläggningen? Självklart ska svensk lag gälla i form av Miljöbalken 

m.fl. lagar. 

 

Efter åratal av utredningar med den bästa miljöexpertis som gått att hitta kunde så små-

ningom en miljödom klara ut vad som gäller och varken exploatör, Nacka kommun eller 

annan berörd intressent, har kunnat se något fel i vad miljödomen kommit fram till. 

Nacka kommun och exploatören NCC har i ett ramavtal kommit överens om att NCC 

under tio år ska vidta ett antal åtgärder för att förbättra situationen med de kvicksilver-

haltiga fiberbankarna i sjön nedanför pappersbruket. Åtgärder som är definierade av 

Vattendomstolen i vattendomen. 

 

År 2015, när dessa tio år har gått och kontrollprogrammet kan utvärderas, sker en för-

handling om hur fiberbankarna därefter ska hanteras. Om resultatet av NCC:s åtgärder 

inte är acceptabla, får NCC fortsätta att arbeta med området. Om arbetet gått enligt pla-

nerna lösgörs NCC från ansvaret. Bedömningen av resultatet av åtgärderna, görs av en 

opartisk aktör efter besiktning i förhållande till vattendomen. Kommunen tar över ägan-

det av vattenområdet och finner man i framtiden att något ytterligare bör göras så får 

detta hanteras utifrån vilken lagstiftning som då gäller i Sverige.  

 

Enligt vår uppfattning är det naturligt att det riktigt långsiktiga ansvaret för eventuella 

åtgärder, som idag överhuvudtaget inte kan definieras, tas över av offentliga organ ut-

ifrån vid varje tidpunkt gällande lagstiftning. Det är oansvarigt att försöka lägga det på 

de boende eller på privata företag som inte är skyldiga till föroreningen. Ett idag 

påtvingat ansvar för helt odefinierade eventuella åtgärder långt i framtiden skulle själv-

klart på ett olyckligt sätt fördyra bostäderna kopplat till krav på fonderingar eller stora 

försäkringspremier.” 

 

Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistans fullmäktige-

grupp. 

 

”Kommunen och NCC borde ha väntat tills hela överklagandeprocessen var slutförd och 

inte köra på innan allt var klarlagt. Respekten för ett stort antal berörda invånare och 

demokratin hade krävt det. Redan nu är en stor mängd träd nedhuggna i området. NCC 

hade kunnat spara flera grön- och strandområden och 19 fastigheter och fått ett mycket 

mer miljövänligt boende. Södra Boos närnatur kommer att minska med 10% för befolk-

ningen när hela Tollareområdet är utbyggt. Ca 9.000 personer bor söder om motorvägen 

och kommer att beröras av minskningen av naturområden. Nu tar man i alla grönområ-

den för exploatering vilket kommer att inverka negativt på flora och fauna, med unika 
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arter och nyckelbiotoper som finns i trakten. Det som kommer att återstå för invånarna i 

området är branta bergsluttningar. Det mesta av dungar, ängar och närliggande skogs-

partier kommer att försvinna. Detta är starten för projektet som kunde ha fått en mer 

miljömedveten inriktning för Nacka kommun såväl som för NCC. Med en annan inrikt-

ning hade båda parter kunnat få en fjäder i hatten och ändå kunnat genomföra en stor del 

av sina byggplaner. Nu blir det tyvärr inte så vilket är ett dåligt omen för Nackas framti-

da översiktsplan. Man befarar att i fortsättningen när det kommer till ett skarpt läge är 

det miljö- och naturhänsyn som även då kommer att få stryka på foten. Nackalistan mot-

sätter sig den utvecklingen även om vi är positivt inställda till att bebygga på tidigare 

industrimark.” 

 

Kaj Nyman lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraternas fullmäktige-

grupp. 

 

”Vi noterar att majoriteten behandlar de invändningar vi haft lika lättvindigt som van-

ligt. Särskilt allvarligt ser vi på att majoriteten inte tar våra farhågor när det gäller ansva-

ret för fiberbanken på allavar. Den genomgång av ansvarsfrågorna som utlovades i 

kommunstyrelsen är alldeles för svag, samtidigt som den visar att majoriteten inte kän-

ner sig ha fast mark under fötterna i denna fråga. 

 

Vi konstaterar vidare att majoriteten är beredd att ta på sig kostnaderna för fiberbanken 

och låta NCC gå skadeslös från ett eventuellt mycket kostsamt ansvar. 

 

Det är också märkligt att majoritetens företrädare utlovar att ’staten’ ska ta på sig ett 

ansvar för en upprustning av fiberbankarna. Det framgick inte att ”staten” är tillfrågad.” 

 

- - - - - 
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§ 33 Dnr KFKS 2010/462-860 

Gemensam modell för uthyrning av kulturlokaler 

Beslut 

1. Kommunfullmäktige antar Kulturnämndens förslag om generella riktlinjer samt 

villkor och reglerför uthyrning av kulturlokaler. 

2. Kommunfullmäktige antar gemensamma användarkategorier för avgifter ska gäl-

la samtliga uthyrningsbara kulturlokaler enligt Kulturnämndens förslag. 

3. Kommunfullmäktige beslutar enligt Kulturnämndens förslag om fördelnings-

principer som ska gälla då efterfrågan på kulturlokaler är större än tillgången. 

4. Kommunfullmäktige bemyndigar Kulturnämnden att besluta om regler för ut-

hyrning av kulturlokaler. 

5. Kommunfullmäktige bemyndigar kulturnämnden att fastställa taxa för lo-

kalupplåtelse för kulturlokaler. 

 

Beslutet träder i kraft den 1 mars 2011 och ska vara fullt ut genomfört senast den 1 juli 

2011. 

Ärendet 

Kulturnämnden har tagit fram en ny finansieringsmodell som ska främja ett utbud av 

ändamålsenliga mötesplatser och arenor för det lokala föreningslivet och kulturen i 

Nacka. Kommunen ska ha möjlighet att teckna infrastrukturavtal med lokalförvaltande 

organisationer. Förutsättningar för infrastrukturavtal är att de lokalförvaltande organisa-

tionerna håller låga hyrespriser på lokaler för prioriterade grupper och att lokalerna ingår 

i Nacka kommuns bokningssystem.  

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsen den 29 november 2010 § 268 .......................................... Bilaga 140/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse inkl bil 1-4 ...................................... Bilaga 140/b 

 

Ärendets tidigare behandling 

Kommunfullmäktige den 13 december 2010 § 2 

Ärendet bordlades. 

 

Kommunstyrelsen den 29 november 2010 § 268 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

6. Kommunfullmäktige antar Kulturnämndens förslag om generella riktlinjer samt 

villkor och reglerför uthyrning av kulturlokaler. 

7. Kommunfullmäktige antar gemensamma användarkategorier för avgifter ska gäl-

la samtliga uthyrningsbara kulturlokaler enligt Kulturnämndens förslag. 

8. Kommunfullmäktige beslutar enligt Kulturnämndens förslag om fördelnings-

principer som ska gälla då efterfrågan på kulturlokaler är större än tillgången. 

9. Kommunfullmäktige bemyndigar Kulturnämnden att besluta om regler för ut-

hyrning av kulturlokaler. 
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10. Kommunfullmäktige bemyndigar kulturnämnden att fastställa taxa för lo-

kalupplåtelse för kulturlokaler. 

 

Beslutet träder i kraft den 1 januari 2011 och ska vara fullt ut genomfört senast den 1 

juli 2011. 

 

Yrkanden 

Astrid Grufman yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson, bifall till kommunsty-

relsens förslag med den ändringen att beslutet skulle träda i kraft den 1 mars 2011. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Astrid Grufmans yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 34 Dnr KFKS 2005/853-251 
 

Mark- och genomförandeavtal för Boo Hembygdspark, 

fastigheten Orminge 1:21 m.fl.  
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslaget mark- och genomföran-

deavtal med Boo Hembygdsförening. 

 

Ärendet 

Ett förslag till detaljplan för fastigheten Orminge 1:21 m.fl, Boo Hembygdspark, har 

upprättats (se § 35/2011). Detaljplanen syftar till att ge förutsättningar för ett område 

med kvartersmark för kulturändamål, att förbättra trafiksäkerheten för gång- och cykel-

trafikanter och att åstadkomma en ändamålsenlig fastighetsindelning med mera. 

 

Detaljplanen förutsätter marköverlåtelser mellan Nacka kommun och Boo Hembygdsfö-

rening samt omläggning av en befintlig gång- och cykelväg. Mark- och genomförande-

avtalet reglerar marköverföringar och andra fastighetsrättsliga frågor, samt parternas 

ansvars- och kostnadsfördelning avseende genomförandet av detaljplanen. 

 

Avtalet medför kostnader för kommunen för markköp, fastighetsbildning och anlägg-

ningsarbeten till ett belopp om ca 700 000 kronor. Resultatet för projektet i sin helhet 

innebär ett sammanlagt underskott på ca 1 400 000 kronor. 

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsen den 10 januari 2011 § 6 ................................................... Bilaga 1/a 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 25 november 2010 ..................  . Bilaga 1/b 

Mark- och genomförandeavtal ....................................................................... Bilaga 1/c 

Bilagor ........................................................................................................... Bilaga 1/d 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 11 januari 2011 § 6 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta att kommunen ska ingå föresla-

get mark- och genomförandeavtal med Boo Hembygdsförening. 

 

Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson, Mikael Carlsson, 

Ingela Birgersson, Gunilla Grudevall-Steen bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 35 Dnr KFKS 2007/371-214 
 

Detaljplan för Boo Hembygdspark, fastigheten Orminge 

1:21 m.fl.  
 

Beslut 

Kommunfullmäktige antar planförslaget. 

 

Ärendet 

Detaljplanen syftar till att ge förutsättningar för ett område med kvartersmark för 

kulturändamål genom att bekräfta och säkerställa befintlig markanvändning som 

hembygdsgård och rekreationsområde samt att: 

 möjliggöra bygglov för befintliga byggnader samt eventuella tillkommande 

bevarandevärda kulturbyggnader 

 möjliggöra utbyggnad av befintlig föreningsbyggnad 

 förbättra trafiksäkerheten för gång- och cykeltrafikanter genom separat 

angöringsväg för transporter mm till föreningsbyggnad 

 åstadkomma ändamålsenlig fastighetsindelning och ägoförhållanden som 

överensstämmer med markanvändningen 

 säkerställa rättigheter. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 10 januari 2011 § 7 ................................................... Bilaga 2/a 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 25 augusti 2010 § 225 .................... Bilaga 2/b 

Bilagor ........................................................................................................... Bilaga 2/c 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 10 januari 2011 § 7 

Kommunstyrelsen tillstyrkte planförslaget och hemställer hos kommunfullmäktige att 

planförslaget antas. 

 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 25 augusti 2010 § 225 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och hemställer hos kommun-

fullmäktige att planförslaget antas. 

 

Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson, Mikael Carlsson, 

Ingela Birgersson, Gunilla Grudevall-Steen  bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 36 Dnr KFKS 2010/163-469 

Gör Nacka till ett Fairtrade City! 
Motion den 8 mars 2010 av Agneta Johansson och Dan Johansson (V) 

 

Beslut 

Motionens inledande två yrkanden avslås med motiveringen att de redan är uppfyllda.  

Motionens yrkanden 3 och 4 bifalls. 

 

Ärendet 

Motionärerna vill att kommunen beslutar följande. 

1. Kommunen erbjuder Rättvisemärkt-produkter eller motsvarande inom kommunens 

avtal för så många livsmedelsprodukter som möjligt. Exempelvis frukter, te, kaffe 

och socker. 

2. Kommunfullmäktige beslutar att en översyn ska göras över hur kommunen kan ta 

ytterligare steg för att agera som en etisk konsument i alla sina inköp.  

3. Kommunen antar en målsättning för den offentliga etiska konsumtionen.  

4. Kommunen tar initiativ till en styrgrupp i enlighet med kraven för Fairtrade Cities 

och upprätthåller en tät kontakt med denna för att tillsammans möjliggöra att 

samtliga kriterier för Fairtrade City uppfylls. 

 

Kommunstyrelsens utredning visar att punkterna ett och två i motionen är uppfyllda i 

och med att kommunen har gjort ett tydligt ställningstagande i och med policyn för upp-

handling och uppköp samt att det redan idag är fullt möjligt att beställa varor med etisk 

certifiering. Under hösten 2010 och våren 2011 kommer miljöcertifierade produkter att 

märkas upp i kommunens nya inköpssystem för att öka tydligheten och möjliggöra upp-

följning. Tanken är att även etiska varor ska märkas upp i systemet och att mål ska sättas 

för varor inom lämpliga produktgrupper inför 2012.  

 

Kommunstyrelsen får i uppdrag att se till att en informationsträff om etiska inköp 

anordnas för det lokala näringslivet. Detta kan med fördel löpande göras i samband med 

de två årliga informationsträffarna runt upphandlingsfrågor som är riktade till det lokala 

näringslivet och som kommunen arrangerar. Det finns också möjligheter att inom ramen 

för detta samarbeta med Företagarna Nacka Värmdö respektive Handelskammare Nacka 

Värmdö. 

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsen den 25 oktober 2010 § 233 ............................................ Bilaga 129/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 23 augusti 2010 ..................... Bilaga 129/b 

Motion den 8 mars 2010 av Agneta Johansson och Dan Johansson (V) ..... Bilaga 129/c 

 

Ärendets tidigare behandling 

Kommunfullmäktige den 13 december 2010 § 267 

Ärendet bordlades. 
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Kommunfullmäktige den 22 november 2010 § 235 

Ärendet bordlades. 

 

Kommunstyrelsen den 25 oktober 2010 § 233 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  

Motionens inledande två yrkanden avslås med motiveringen att de redan är uppfyllda.  

Motionens yrkanden 3 och 4 bifalls. 

 

Yrkanden 

Agneta Johansson yrkade, med instämmande av Ingela Birgersson, Anders Selin, Brita 

Ström, bifall till förslagen i motionen. 

 

Erik Langby yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde proposition på Erik Langbys yrkande mot Agneta Johanssons yr-

kande och fann att Erik Langbys yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verk-

ställdes. Vid voteringen avgavs 39 röster för Erik Langbys yrkande och 21 röster för 

Agneta Johanssons yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Erik Langbys 

yrkande. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista ................................................................................................. Bilaga 129/d 

 

- - - - - 
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§ 37 Dnr KFKS 2010/330-006 
 

Papperslösa nämnder 
Motion den 14 juni 2010 av Ingmar Sahlgren (C) 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige noterar att stadsledningskontoret kommer att arbeta för att nämnd-

arbetet i allt högre grad ska kunna ske med elektroniska hjälpmedel. Förslagen i motio-

nen är därmed färdigbehandlade. 

 

Ärendet  

Motionären föreslår att nämndledamöterna ska få tillgång till så kallade läs- och surf-

plattor, som kan användas för nämndarbetet.  Kommunfullmäktige noterar att det pågå-

ende arbetet med att införa ett nytt ärende- och dokumenthanteringssystem bland annat 

ger möjlighet att minska pappersutskicken och kontoret kommer att arbeta för att nämn-

derna tar till sig de möjligheter det nya systemet ger att använda elektroniska hjälpmedel 

i nämndarbetet. 

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsen den 25 oktober 2010 § 234 .............................................. Bilaga 130/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 9 september 2010 .................... Bilaga 130/b 

Motion den 14 juni 2010 av Ingmar Sahlgren (C) ......................................... Bilaga 130/c 

 

Ärendets tidigare behandling 

Kommunfullmäktige den 13 december 2010 § 268 

Ärendet bordlades. 

 

Kommunfullmäktige den 22 november 2010 § 236 

Ärendet bordlades. 

 

Kommunstyrelsen den 25 oktober 2010 § 234 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

 

Kommunfullmäktige noterar att stadsledningskontoret kommer att arbeta för att nämnd-

arbetet i allt högre grad ska kunna ske med elektroniska hjälpmedel. Förslagen i motio-

nen är därmed färdigbehandlade. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

 

- - - - - 
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§ 38 Dnr KFKS 2010/325-029 
 

Medborgarförslag 
Motion den 14 juni 2010 av Johan Wouters (-) 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige avslår motionen. 

 

Ärendet 

Baserat på bland annat egen erfarenhet anser motionären att systemet med medborgar-

förslag ska avskaffas. Enligt motionären fungerar inte systemet. Kommunfullmäktige 

ser dock inte skäl att avskaffa möjligheten att lämna in medborgarförslag, som ett sätt 

bland andra för medborgarna föreslå kommunen att göra något medborgaren tycker 

skulle vara bra. Systemet används av medborgarna och kompletterar möjligheten att 

komma in med idéer, synpunkter och förslag på mer formlösa sätt. 

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsen den 25 oktober 2010 § 234 .............................................. Bilaga 131/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 9 september 2010 .................... Bilaga 131/b 

Motion den 14 juni 2010 av Johan Wouters (-) ............................................. Bilaga 131/c 

 

Ärendets tidigare behandling 

Kommunfullmäktige den 13 december 2010 § 269 

Ärendet bordlades. 

Kommunfullmäktige den 22 november 2010 § 237 

Ärendet bordlades. 

Kommunstyrelsen den 25 oktober 2010 § 235 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige avslå motionen. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

 

- - - - - 
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§ 39 Dnr KFKS 2009/429-312 
 

Gångväg runt Svindersviken 
Motion den 14 september 2009 av Kaj Nyman och Tuija Meisaari Polsa (S) 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige noterar att projektering pågår och att gångvägen kommer att byg-

gas ut under 2011. Intentionerna bakom förslagen i motionen är därmed uppfyllda och 

motionen anses färdigbehandlad. 

 

Ärendet 

Motionärerna vill att den återstående delen av gångvägen utmed Svindersviken snarast 

ska byggas ut.  

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsen den 29 november 2010 § 273 .......................................... Bilaga 142/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 1 november 2010 ..................... Bilaga 142/b 

Tekniska nämnden den 26 januari 2010 § 5 .................................................. Bilaga 142/c 

Motion den 14 september 2009 av Kaj Nyman och Tuija Meisaari Polsa (S)Bilaga 142/d 

 

Ärendets tidigare behandling 

Kommunfullmäktige den 13 december 2010 § 270 

Ärendet bordlades. 

 

Kommunstyrelsen den 29 november 2010 § 273 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige noterar att projektering pågår och att gångvägen kommer att byg-

gas ut under 2011. Intentionerna bakom förslagen i motionen är därmed uppfyllda och 

motionen anses färdigbehandlad. 

 

Tekniska nämnden den 26 januari 2010 § 5 

Tekniska nämnden förslog kommunfullmäktige att besvara motionen enligt följande. 

Den återstående delen av gångvägen runt Svindersviken är beslutad och finansierad 

inom ramen för kommunstyrelsens exploateringsbudget men har inte startat än pga att 

exploateringskontoret ej har prioriterat detta bland sin personalresurs.  

Tekniska nämnden är mycket angelägen om att detta startar fortast möjligt och föreslår 

att kommunfullmäktige instämmer i detta och uppmanar exploateringskontoret att 

prioritera upp resurser för detta ändamål. 

 

Yrkanden 

Kaj Nyman yrkade, med instämmande av Tuija Meisaari Polsa, bifall till följande för-

slag: 

 Kommunfullmäktige noterar att projektering pågår och att gångvägen kommer att 

byggas ut under 2011. 
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 Kommunfullmäktige noterar vidare att projektering och genomförande har skett/sker 

efter vederbörligt hörande av Nacka båtklubbs åsikter. 

 Kommunfullmäktige noterar därutöver arr utbyggnaden av gångvägen r finansierad 

inom ramen för kommunstyrelsens exploateringsbudget och ej beroende av extern 

finansiering. 

 Motionens syfte är därmed tillgodosett och motionen förklaras slutbehandlad. 

Erik Langby yrkade avslag på detta. 

 

Gunilla Grudevall Steen yrkade, med instämmande av Erik Langby, bifall till kommun-

styrelsens förslag. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Kaj Nymans yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Gu-

nilla Grudevall-Steens yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Kaj Nyman Kaj och Tuija Meisaari-Polsa lät anteckna följande. 

 

 ”Kommunfullmäktige noterar att projektering pågår och att gångvägen kommer att 

byggas ut under 2011. 

 Kommunfullmäktige noterar vidare att projektering och genomförande har skett/sker 

efter vederbörligt hörande av Nacka båtklubbs åsikter. 

 Kommunfullmäktige noterar därutöver arr utbyggnaden av gångvägen r finansierad 

inom ramen för kommunstyrelsens exploateringsbudget och ej beroende av extern 

finansiering. 

 Motionens syfte är därmed tillgodosett och motionen förklaras slutbehandlad.” 

 

- - - - - 
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§ 40 Dnr KFKS 2010/314-823 
 

Motion skidbacke i Tollare 
Motion den 14 juni 2010 av Johan Wouters (-) 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 

 

Ärendet 
Motionären föreslår att en utredning tillsammans med exploatören initieras för att med 

användande av överskottsmassor, undersöka lämplig plats och utformning av skidbacke 

på exploatörens mark eller dess närhet. 

 

I Nacka finns i dagsläget två skidbackar varav den ena med snökanoner och liftar. 

Kommunfullmäktige gör bedömningen att det inte finns behov att ytterligare en skid-

backe.  

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsen den 29 november 2010 § 274 .......................................... Bilaga 131/a 

Fritidsnämnden den 27 oktober 2010 § 102 .................................................. Bilaga 131/b 

Park & Fritids tjänsteskrivelse den 6 oktober 2010 ....................................... Bilaga 131/c 

Motion den 14 juni 2010 av Johan Wouters (-) ............................................. Bilaga 131/d 

 

Ärendets tidigare behandling 

Kommunfullmäktige den 13 december 2010 § 271 

Ärendet bordlades. 

 

Kommunstyrelsen den 29 november 2010 § 274 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen. 

 

Beslut i Fritidsnämnden den 27 oktober 2010 § 102 

Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige att avslå motionen. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

 

- - - - - 
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§ 41 Dnr KFKS 2010/431-009 
 

E-petitioner 
Motion den 13 september 2010 av Ingmar Sahlgren (C) 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige bifaller förslaget i motionen på så sätt att kommunen kommer att, 

så snart det är möjligt, införa ett sätt för medborgarna att på kommunens hemsida anslu-

ta sig till ett redan inkommet medborgarförslag. Motionen som sådan är därmed färdig-

behandlad. 

 

Ärendet 

Motionären vill komplettera möjligheten att ge in medborgarförslag med e-petitioner, 

där medborgare kan ansluta sig till ett inkommet förslag, för att visa att det är flera per-

soner som tycker att förslaget är intressant. Kommunfullmäktige bedömer att detta enk-

last åstadkoms genom att kommunen så snart det är möjligt skapar en möjlighet för 

medborgarna att på kommunens hemsida ansluta sig till ett redan inkommet förslag, 

men att det inte görs någon skillnad mellan medborgarförslag och e-petitioner, då det 

lätt skulle kunna skapa frågetecken om vad det är för skillnad mellan olika sorters för-

slag. 

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsen den 10 januari 2011 § 11 ................................................. Bilaga 3/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 4 november 2010, rev 22 nov .. Bilaga 3/b 

Motion den 13 september 2010 av Ingmar Sahlgren (C) ............................... Bilaga 3/c 

  

Ärendets tidigare behandling 

Kommunstyrelsen den 10 januari 2011 § 11 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige bifaller förslaget i motionen på så sätt att kommunen kommer att, 

så snart det är möjligt, införa ett sätt för medborgarna att på kommunens hemsida anslu-

ta sig till ett redan inkommet medborgarförslag. Motionen som sådan är därmed färdig-

behandlad. 

 

Yrkanden 

Hans-Åke Donnersvärd yrkade, med instämmande av Anders Selin, att ärendet skulle 

återremitteras för att få ett tydligare underlag av motionen att ta ställning till. Erik Lang-

by yrkade, med instämmande av Hans Peters, avslag på detta yrkande. 

 

Erik Langby yrkade, med instämmande av Hans Peters, Mikael Carlsson, bifall till 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige avslog Hans-Åke Donnersvärds yrkande om återremiss. 
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Kommunfullmäktige biföll Erik Langbys yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 42 Dnr KFKS 2010/216-231 
 

Bygg energieffektivt, bygg fler hyreslägenheter! 
Motion den 19 april 2010 av Gunnel Nyman Gräff (S), Rolf Wasteson (V) och 

Kerstin Nöre Söderbaum (MP) 

 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar följande: 

 Arbetet med genomförandet av punkterna 1-3 inom ramen för strategin för mins-

kad energianvändning i nya byggnader och vid ombyggnation ska fortsätta. 

 Arbetet med den del av motionen som rör att hyreslägenheter, även små lägenheter, 

i flerbostadshus ska prioriteras pågår redan inom ramen för prioriteringsmodellen i 

stadsbyggnadsprocessen. 

 Den del av motionen som rör att kommunen uttalar som sin policy att det kommu-

nala planmonopolet användes för att främja energieffektivt byggande och byggande 

av hyresrätter avslås, då kommunen anser att dialog och krav i exploateringsavtalen 

är ett mer effektivt och långsiktigt verktyg för att åstadkomma energieffektivt byg-

gande och hyresrätter 

 För den del av motionen, som rör att Nacka kommun ändrar sin markpolitik för att 

skaffa sig större rådighet över byggbar mark noteras att en aktiv markpolitik kan 

bedrivas på flera sätt. Genom en utvecklad dialog med fastighetsägare och byggher-

rar kan vinsterna med stor variation och höga hållbarhetskrav i byggandet tydliggö-

ras och motionärernas syften därmed uppnås.  

 

Förslagen i motionen anses därmed färdigbehandlade. 

 

Ärendet 

(S), (V) och (MP) har lämnat in en motion som behandlar behovet av att bygga mer 

energieffektivt och fler hyresrätter. Motionen föreslår sammanfattningsvis att: 

 strategin för energieffektivt byggande ska genomföras 

 att byggandet av hyresrätter ska prioriteras 

 att kommunen använder sitt planmonopol för främja energieffektivt byggande 

och byggande av hyresrätter  

 kommunen ändrar sin markpolitik för att skaffa sig större rådighet över byggan-

det 

 

Kommunstyrelsens utredning visar att arbetet med att genomföra åtgärder i enlighet med 

strategin för ett energieffektivt byggande i Nacka pågår för fullt. Att använda planmo-

nopolet för att at åstadkomma ett energieffektivt byggande är en svår och oprövad väg 

att gå och man kan inte använda planmonopolet för att reglera upplåtelseformer.  Kom-

munen arbetar i stadsbyggnadsprocessen för att åstadkomma fler hyresrätter och det är 

också en prioriterad fråga i majoritetsprogrammet. Marknaden kan och ska ha stor på-

verkan på byggandet i Nacka och en önskvärd utveckling kan åstadkommas på andra 

sätt än att styra stadsbyggandet genom ägandet av mark. Fastighetsägare och exploatörer 
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förstår i ökad utsträckning värdet av en mångfald av upplåtelseformer och energieffek-

tivt byggande. I dialog med markägare och byggherrar ska kommunen arbeta för att un-

derstödja en sådan utveckling. 

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsen den 10 januari 2011 § 12 ................................................. Bilaga 4/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 21 oktober 2010 ...................... Bilaga 4/b 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 10 november 2010 § 339 ................ Bilaga 4/c 

Motion G Nyman Gräff (S), R Wasteson (V) K Nöre Söderbaum (MP) ...... Bilaga 4/d 

 

Ärendets tidigare behandling 

Kommunstyrelsen den 10 januari 2011 § 11 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att besluta följande: 

 Arbetet med genomförandet av punkterna 1-3 inom ramen för strategin för mins-

kad energianvändning i nya byggnader och vid ombyggnation ska fortsätta. 

 Arbetet med den del av motionen som rör att hyreslägenheter, även små lägenheter, 

i flerbostadshus ska prioriteras pågår redan inom ramen för prioriteringsmodellen i 

stadsbyggnadsprocessen. 

 Den del av motionen som rör att kommunen uttalar som sin policy att det kommu-

nala planmonopolet användes för att främja energieffektivt byggande och byggande 

av hyresrätter avslås, då kommunen anser att dialog och krav i exploateringsavtalen 

är ett mer effektivt och långsiktigt verktyg för att åstadkomma energieffektivt byg-

gande och hyresrätter 

 För den del av motionen, som rör att Nacka kommun ändrar sin markpolitik för att 

skaffa sig större rådighet över byggbar mark noteras att en aktiv markpolitik kan 

bedrivas på flera sätt. Genom en utvecklad dialog med fastighetsägare och byggher-

rar kan vinsterna med stor variation och höga hållbarhetskrav i byggandet tydliggö-

ras och motionärernas syften därmed uppnås.  

Förslagen i motionen anses därmed färdigbehandlade. 

 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 10 november 2010 § 339 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte att kommunstyrelsen beslutar i enlighet 

med stadsledningskontorets förslag. 

 

Yrkanden 

Gunnel Nyman Gräff yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson, Christina Ståldal, 

Sidney Holm, Per Chrisander och Kaj Nyman bifall till förslagen i motionen. 

 

Jan-Eric Jansson yrkade, med instämmande av Cathrin Bergenstråhle, bifall till kom-

munstyrelsens förslag. 
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Beslutsgång 

Ordföranden ställde proposition på Jan-Eric Janssons yrkande mot Gunnel Nyman 

Gräffs yrkande och fann att Jan-Eric Janssons yrkande hade bifallits. Votering begärdes 

och verkställdes. Vid voteringen avgavs 39 röster för Jan-Eric Janssons yrkande och 21 

röster för Gunnel Nyman Gräffs yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Jan-

Eric Janssons yrkande. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 

Voteringslista ................................................................................................. Bilaga 4/e 

 

- - - - - 
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§ 43 Dnr KFKS 2010/275-310 

Vägkorsning i Lännersta 
Motion den 24 maj 2010 av Johan Wouters (-) 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

Ärendet 

Johan Wouters (-) lämnade vid kommunfullmäktiges sammanträde den 24 maj 2010 en 

motion med förslag om att utreda möjligheterna till trafikåtgärder vid vägkorsning i 

Lännersta i syfte att förbättra trafiksäkerheten. Tekniska nämnden har beslutat att avslå 

samtliga förslag i motionen om utredningar av trafikåtgärder, vägkorsning Lännersta. 

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsen den 10 januari 2011 § 13 ................................................. Bilaga 5/a 

Tekniska nämnden den 5 oktober 2010 § 131 ............................................... Bilaga 5/b 

Trafik& Vägs tjänsteskrivelse den 26 november 2010 ................................  . Bilaga 5/c 

Motion den 24 maj 2010 av Johan Wouters (-) ...........................................  . Bilaga 5/d 

 

Ärendets tidigare behandling 

Kommunstyrelsen den 10 januari 2011 § 13 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige avslår motionen. 

 

Beslut i Tekniska nämnden den 5 oktober 2010 § 131 
Tekniska nämnden föreslog kommunfullmäktige att avslå utredning om rondellösning vid 

korsning Sockenvägen-Lännerstavägen och Sockenvägen-Ångbåtsvägen, gångbana på skol-

sidan Lännerstavägen, avstängning av lastinfart vid Lännerstavägen, omgående igångsätt-

ning av nödvändigt underhåll på Lännerstavägen. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
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§ 44 Dnr KFKS 2010/424-339 
 

Hundlekplatser i Fisksätra och Älta  
Motion den 13 september 2010 av Lena Rönnerstam, Tuija Meisaari-Polsa 

och Pyret Due Hedlund (S)  

 

Beslut  
Ärendet bordläggs. 

 

Ärendet  
Socialdemokraterna i Nacka kommunfullmäktige yrkar att kommunen anlägger större, in-

hägnade hundlekplatser med lekredskap i Fisksätra och i Älta.  

 

Handlingar i ärendet  

Kommunstyrelsen den 10 januari 2011 § 14 ................................................. Bilaga 6/a 

Park & Fritids tjänsteskrivelse den 11 november 2010 ................................. Bilaga 6/b 

Motion av L Rönnerstam, T Meisaari-Polsa och P Due Hedlund (S) .........   Bilaga 6/c 

 

Ärendets tidigare behandling 

Kommunstyrelsen den 10 januari 2011 § 14 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att förklara motionen bifallen då arbetet 

med att bygga hundrastgårdar pågår och medel för sådan i Fisksätra finns avsatt i budget 

2011. Inriktningen är därefter att rastgårdar efter hand ska tillkomma i övriga kommunde-

lar.  

 

Beslut i Tekniska nämnden den 16 november 2010 § 146 

Tekniska nämnden föreslog kommunfullmäktige att tillstyrka motionen då arbetet med 

att bygga hundrastgårdar pågår och medel för sådan i Fisksätra finns avsatt i budget 

2011. Inriktningen är därefter att rastgårdar efter hand ska tillkomma i övriga kommun-

delar. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
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§ 45 Dnr KFKS 2010/427 
 

Fritidsverksamhet för barn till föräldralediga 
Motion den 13 september 2010 av Rolf Wasteson (V), och Agneta Johans-

son (V) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärendet 

Motionärerna föreslår att samtliga föräldralediga ska få rätt att ha sina grundskolebarn 8 

timmar per vecka på fritidshem. De motiverar sitt förslag med att nuvarande regel-

tillämpning där barn till föräldralediga inte har rätt plats inom skolbarnsomsorgen vilket 

enligt motionärernas uppfattning främjar utanförskap.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 10 januari 2011 § 11 ................................................. Bilaga 7/a 

Utbildningsnämnden den 11 november 2010 § 64 ........................................ Bilaga 7/b 

Motion den 13 september 2010 av R Wasteson och A Johansson (V) .......... Bilaga 7/c 

 

Ärendets tidigare behandling 

Kommunstyrelsen den 10 januari 2011 § 15 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att avslå motionen. 

Utbildningsnämnden den 11 november 2010 § 64 

Utbildningsnämnden föreslog kommunfullmäktige att avslå motionen. 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
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§ 46 Dnr KFKS  
 

Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden 
 

Det fanns inte några anmälningar att notera till protokollet. 

 

- - - - - 
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§ 47 Dnr KFKS 2011/80-622 
 

Minskad köttkonsumtion 
Motion den 31 januari 2011 av Sidney Holm (MP) 

 

Sidney Holm ingav följande motion. 

 

Motion ........................................................................................................... Bilaga 8/a 

 

Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen 

för beredning. 

 

- - - - - 
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§ 48 Dnr KFKS 2011/81-310 
 

Förbättrad kapacitet på Värmdöleden 
Motion den 31 januari 2011 av Christina Ståldal m.fl. (NL) 

 

Christina Ståldal m.fl. ingav följande motion. 

 

Motion ........................................................................................................... Bilaga 9/a 

 

Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen 

för beredning. 

 

- - - - - 
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§ 49 Dnr KFKS 2011/82-799 
 

Kommunens ansvar för unga och arbetslösa 
Motion den 31 januari 2011 av Zakia Mirza och Tuija Meisaari-Polsa (S) 

 

Zakia Mirza och Tuija Meisaari-Polsa ingav följande motion. 

 

Motion ........................................................................................................... Bilaga 9/a 

 

Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen 

för beredning. 

 

- - - - - 
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§ 50 Dnr KFKS 2011/83-429 
 

Bullerskydd längs Värmdöleden och Saltsjöbanan 
Interpellation den 31 januari 2011 av Christina Ståldal (NL) 

 

Christina Ståldal anhöll om att till Tekniska nämndens ordförande, Gunilla Grudevall-

Steen, få framställa följande upplästa interpellation. 

 

Interpellation .................................................................................................. Bilaga 10/a 

 

Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den 

skulle besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
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§ 51 Dnr KFKS 2011/84-826 
 

Elvamannaplan på Sicklavallen 
Interpellation den 31 januari 2011 av Kaj Nyman och Tuija Meisaari-Polsa 

(S) 

 

Kaj Nyman och Tuija Meisaari-Polsa anhöll om att till Fritidsnämndens ordförande, 

Lars Berglund, få framställa följande upplästa interpellation. 

 

Interpellation .................................................................................................. Bilaga 11/a 

 

Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den 

skulle besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 

 

 

 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 76 (80) 

 Kommunfullmäktige  

 31 januari 2011 

 

 
Justerandes signatur 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 52 Dnr KFKS 2011/85-712 
 

Förbättrat kösystem till förskolorna 
Interpellation den 31 januari 2011 av Mikael Carlsson (NL) 

 

Mikael Carlsson anhöll om att till Utbildningsnämndens ordförande, Linda Norberg, få 

framställa följande upplästa interpellation. 

 

Interpellation .................................................................................................. Bilaga 12/a 

 

Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den 

skulle besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 

 

 

 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 77 (80) 

 Kommunfullmäktige  

 31 januari 2011 

 

 
Justerandes signatur 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 53 DNR KFKS 2011/86-409 
 

Regeringsmål för klimat- och energipåverkan 
Interpellation den 31 januari 2011 av Sidney Holm (MP) 

 

Sidney Holm anhöll om att till Kommunstyrelsens ordförande, Erik Langby, få framstäl-

la följande upplästa interpellation. 

 

Interpellation .................................................................................................. Bilaga 13/a 

 

Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den 

skulle besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 

 

 

 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 78 (80) 

 Kommunfullmäktige  

 31 januari 2011 

 

 
Justerandes signatur 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 54 Dnr KFKS 2011/90-880 
 

Driften av kommunens bibliotek 
Interpellation den 31 januari 2011 av Mattias Qvarsell och Gunnel Nyman 

Gräff (S) 

 

Mattias Qvarsell och Gunnel Nyman Gräff anhöll om att till Kulturnämndens ordföran-

de, Hans Peters, få framställa följande upplästa interpellation. 

 

Interpellation .................................................................................................. Bilaga 14/a 

 

Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den 

skulle besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 

 

 

 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 79 (80) 

 Kommunfullmäktige  

 31 januari 2011 

 

 
Justerandes signatur 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 55 Dnr KFKS 2011/92-314 
 

Sandlådor i de branta backarna 
Interpellation den 31 januari 2011 av Kaj Nyman (S) 

 

Kaj Nyman anhöll om att till Tekniska nämndens ordförande, Gunilla Grudevall-Steen, 

få framställa följande upplästa interpellation. 

 

Interpellation .................................................................................................. Bilaga 15/a 

 

Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den 

skulle besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 



Nacka kommun Sammanträdesprotokoll 80 (80) 

 Kommunfullmäktige  

 31 januari 2011 

 

 
Justerandes signatur 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
|             |             |             | 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 56 Dnr KFKS 2011/93-880 
 

Biblioteksbeslut 
Enkel fråga den 31 januari 2011 av Mattias Qvarsell (S) 

 

Kaj Nyman anhöll om att till Kulturnämndens ordförande, Hans Peters, få framställa 

följande upplästa enkla fråga. 

 

Enkel fråga ..................................................................................................... Bilaga 16/a 

 

Sedan fullmäktige medgett att den enkla frågan fick framställas, antecknades att den 

skulle besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 

 

 

 

 
 


